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Verslag van de informatieve commissie Sociaal Domein, gehouden op dinsdag 23 mei 2023 om 
19.30 uur in de Breukelenzaal, Boom en Bosch te Breukelen. 
 
Aanwezig 
Voorzitter Ike Roetman 
Raadsadviseur AnneMarie Hiemstra 
 
De leden 
Lokaal Liberaal Frank Venus (1-3), Ronald van Liempdt (4) en Onno Tijdgat (5) 
D66 Peter van Dam 
VVD Mishael van Luipen 
GroenLinks Mariet Brandts (1-5), Albert Gemke (4) 
CDA Sarah van Lindeberg-Hes 
Streekbelangen        Jan van Sligtenhorst 
PvdA Sophia Jeddaoui 
Samen Stichtse Vecht Primla Jaipal (1-4), Riette Habes (1-3) en Sander Jonker (5) 
BVNL Edwin Marinus 
SP Tineke de Vries (1-3), Truke Noorderbos (4, 5) 
Afwezig:  ChristenUnie-SGP en Het Vechtse Verbond 
 
Burgemeester en Wethouders: Dick Polman en Karin van Vliet. 
Ook aanwezig: Else Boss, Nina Stam, Vincent Raats, Marcel Scheefhals, Rikkert Fuss, Jessica ten 
Brummeler, Wijnanda Pijper en Nadja Wiss. 
   
 
1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet de luisteraars, belangstellenden, wethouder en 
commissieleden welkom.  
 

2. Vaststellen van de agenda 
De agenda wordt vastgesteld. Tineke de Vries geeft aan dat ze om 21:30 uur naar de parallelle 
commissie gaat. 

 
3. TIM Stichtse Vecht 

Else Boss (accounthouder TIM) en Vincent Raats (coördinator team TIM) nemen de commissie 
mee rondom de stand van zaken TIM. De presentatie is bij de agenda opgenomen. 
 
Jaarverslag TIM: 
- De financiële afspraken BDO worden nagekomen. Een aantal posten zijn nog onderwerp van 

gesprek tussen TIM en de gemeente. 
- Zorg door onderaannemers zou grotendeels overgenomen worden door het wijk- en 

specialistisch team. Door grote groei cliënten is dit minder van de grond gekomen. Het neemt 
wel af, maar in een lager tempo. Dat verklaart de hogere kosten. 

 
Aanpak proces beheersmaatregelen: 
- In een aantal gezamenlijke sessies is verdiept op data en inhoud. Er is in beeld gebracht 

welke maatregelen de grootste impact hebben op de kosten bij onderaannemers.  
- Aanvullend zijn gesprekken met het voorveld gevoerd. 

 
5 maatregelen voor een snelle slag: 
- Afschalen en afsluiten trajecten bij onderaannemers (300 klanten), werkproces en 

ondersteuning ICT aanscherpen en analyse op de 50 duurste klanten om te kijken of de 
kosten omlaag kunnen. 
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- Versneld transformeren WMO-begeleiding: door wijkteam ‘tenzij’. Afspraken collectivering 
aanbod in plaats van individueel en onderzoek naar voorliggende voorzieningen. 

- Triage voorveld en aanscherpen afspraken met voorveld. Hiertoe onder meer website 
aanpassen, wekelijks doornemen wachtlijsten met Momentz en Kwadraad. 

- Normalisatie onderwijs. Scherper afbakenen onderwijs-jeugdhulp. Aanpak aan voorkant: 
versterken collectieve en preventieve voorzieningen in het onderwijs. En gesprekken 
ketenpartners over normalisatie en grijze gebieden tussen jeugdhulp en passend onderwijs. 

- Aanpassing verordening Jeugd en WMO: is daar een snelle slag in te maken?  
 

Preview cliënt ervaringsonderzoek: 
- Onderzoek loopt nog, inhoudelijke verdieping door focusgroepen volgt medio juni. 
- Ontevredenheid heeft vooral met wachtlijst te maken. 
- Grotendeels is men tevreden over geleverde zorg. 

 
Samenvatting van vragen vanuit de commissie en de antwoorden daarop: 
- Verordening: er wordt gekeken naar jurisprudentie op onderwijscasuïstiek. En of de 

beleidsregels ipv de verordening aangepast kan worden. 
- PGB: er zijn eisen aan een inwoner of die in staat is om een PGB te kunnen beheren. Daar is 

toetsing op. Hoe het werkproces daarbij is (online toets? bezwaar mogelijk?) wordt 
nagevraagd. 

- Waar blijft de 1-loket gedachte? TIM kan doorverwijzen en zorgen dat mensen de juiste weg 
sneller vinden. 

- Schoolcoaches zijn met tijdelijk geld gefinancierd. De evaluatie daarvan loopt nu. Als we dit 
structureel willen maken, is extra geld nodig.  

- Het voortgezet speciaal onderwijs is vastgelopen. Daardoor komen jongeren die thuis zitten 
bij TIM terecht. We willen naar alternatieve vormen kijken, waardoor kinderen toch onderwijs 
kunnen krijgen. Wordt nu vanuit de casuïstiek bekeken. 
 

Kernteam gemeente SV: 
- Structuur opgezet, met collega’s vanuit verschillende velden, met actielijnen en samenhang: 

o Actielijn voorveld met integraal samengestelde teams; 
o Actielijn reguliere dienstverlening; 
o Actielijn databeheer en uitwisseling; 
o Actielijn scenario’s; 
o Actielijn beheersmaatregelen. 

- Bestuurlijke structuur: kernteam, stuurgroep, interne stuurgroep en bestuurlijk overleg. 
 

Planning en vervolg maatregelen: 
- 14 juni commissie over effecten maatregelen, financiële duiding en scenario’s. 
- Najaar 2023 commissie over de eerste resultaten van de beheersmaatregelen en de verdere 

ontwikkelingen. 
 

Vragen: 
- Heeft het voorveld voldoende kennis en budget als taken die kant op gaan? De wethouder 

snapt de zorgen, maar men is nog volop in gesprek- over dit alles.   
- Vraag of er ook ervaringsdeskundige en aanvullend vrijwilligers in gezet worden (verbinding 

formeel-informeel). Deels al wel, kan meer. 
- Cliëntenraad: wordt aan gewerkt. Timon heeft een cliëntenraad en Incluzio gaat een eigen 

cliëntenraad opzetten.  
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4. Exploitatievorm binnensportaccommodaties 
Rikkert Fuss (bureau Synarchis) licht toe dat de binnensportaccommodaties op dit moment deels 
door de gemeente zelf en deels door een commerciële marktpartij (Sportfondsen) wordt 
geëxplodeerd. Het contact met Sportfondsen loopt af en dat vormt een goed moment om naar de 
gewenste beheervormen te kijken. Voor ’t Kikkerfort loopt een apart traject. De presentatie is bij 
de agenda geplaatst. 
 
Er zijn verschillende vormen mogelijk: 
- Gemeentelijke exploitatie; 
- Interne verzelfstandiging (aparte afdeling bij gemeente met eigen bevoegdheden); 
- Externe verzelfstandiging (aparte BV met gemeente als 100% aandeelhouder);  
- Joint-venture (gemeente en bestaand sportbedrijf allebei 50% aandeelhouder van een BV);  
- Uitbesteding aan een stichting (zelfstandig rechtspersoon); 
- Uitbesteding aan een marktpartij (landelijke partij richt een lokale BV op). 
 
Wat vindt Stichtse Vecht belangrijk? Welke vorm past het beste?  
- Gemeentelijke exploitatie en interne verzelfstandiging zijn niet passend. Sportexploitatie is 

geen kerntaak van de gemeente. We willen sturen op hoofdlijnen, niet op details. En de 
gemeente heeft niet de kennis voor exploitatie. Ook fiscaal niet aantrekkelijk. 

- Uitbesteding aan stichting is geen goede optie: vrijwillig bestuur moet dan voldoende kennis 
en ervaring hebben. Fiscaal ook niet aantrekkelijk.  

- Externe verzelfstandiging geeft meer mogelijkheid voor balans maatschappelijk en financieel 
oogpunt. 

- Twee vormen zijn het meest passend: 
o Joint venture: combinatie overheid en marktpartij. In omliggende gemeenten al veel 

ervaring mee. 
o Exploitatie door marktpartij: beste mogelijkheid voor effectieve en efficiënte financiële 

exploitatie. 
Conclusie: vooralsnog voorkeur voor joint-venture. Dit wordt de komende tijd verder 
uitgewerkt. Het college neemt een besluit over de variant. Voor oprichting joint-venture is 
raadsbesluit nodig.  

 
Samenvatting van vragen en antwoorden: 
- Breng je de hele vastgoedportefeuille onder in een joint-venture of alleen een aantal 

objecten? Dat bepaald de gemeente zelf. Gaat nu om binnensportaccommodaties: Safari, 
gymzalen en sporthallen.  

- Een joint-venture kan je zonder aanbestedingsprocedure starten. 
- Wie bepaald tarieven kaartje zwembad? In elke vorm kan je als gemeente vastleggen wat je 

wilt. Je kunt in een programma van eisen spelregels meegeven. 
- Niets doen is geen optie: per 1 januari is er geen exploitant meer. Het zal niet opeens enorm 

veel meer opleveren als er een andere exploitatievorm komt. 
- Wachtlijsten zwemlessen: welke vorm biedt kansen om hier meer op te sturen? Je kunt 

hierover afspraken maken, maar je bent altijd beperkt qua tijden. Voor exploitanten is 
zwemles profitabel en ze zullen er alles aan doen om wachtlijsten weg te werken. 

- Risicoanalyse vanuit perspectief sportverenigingen? In elke vorm kan je als gemeente 
opleggen wat je wilt. Bij een joint-venture heb je net meer sturingsmogelijkheden. 

- Stel dat de exploitatie tegenvalt? Voor beiden vormen ligt er uiteindelijk een risico bij de 
gemeente. Maar daar gaat wel een heel proces aan vooraf. 

- Kunnen er zaken afgestoten worden? Nee, daar gaat alleen de gemeente over. 
- Planning: september/ oktober duidelijkheid over de te kiezen vorm. November raadsvoorstel 

als er voor joint-venture gekozen wordt. 
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5. Stand van zaken inwonerspanel 
Jessica ten Brummeler (projectleider inwonerspanel) geeft samen met Nadja Wiss en Wijnanda 
Pijper (leden van het projectteam) een presentatie. Deze is bij de agenda gevoegd. 
 
Het inwonerspanel is een participatie instrument en brengt in beeld wat er bij inwoners leeft. De  
resultaten worden gebruikt bij het maken van beleid. Het panel wordt intern door de gemeente 
uitgevoerd. De opzet is om vier keer per jaar een peiling te houden. In de pilot zijn twee peilingen 
uitgevoerd: over de leefomgeving (november 2022) en over de informatievoorziening binnen het 
sociaal domein (maart 2023). 
 
Om deelnemers te werven is een campagne opgezet. Hiervoor zijn onder meer 10.000 brieven 
verzonden. Er zijn nu 1810 deelnemers. De resultaten van de peiling worden aan de respondenten 
verzonden en op de website gezet.  
 
Evaluatie: 10% van de respondenten is gevraagd om een evaluatie in te vullen. Deze was positief. 
De deelnemers zijn vooral benieuwd wat er uiteindelijk met de resultaten worden gedaan. De 
beleidsadviseurs kunnen ook uit de voeten met de uitkomsten. Het is belangrijk dat we voldoende 
deelnemers houden ivm de representativiteit. Ambtelijk is men enthousiast over de pilot en een derde 
peiling wordt voorbereid over mobiliteit. 
 
Samenvatting van de vragen en antwoorden:  

- Er is binnen de organisatie voldoende kennis aanwezig rondom het doen van peilingen. 
- Vindbaarheid: via google goed, via het menu minder. Komt nog een ‘Stichtse Vecht in cijfers-

pagina’. 
- Communicatie: ook bij bibliotheken en winkelcentra mensen aanpreken? Goed idee. Ook 

oproep aan de commissieleden om te werven. 
- Voor minder digitaal vaardigen is er een schriftelijke versie beschikbaar en er is ook 

communicatie via niet-digitale kanalen.  
- Ook in andere talen? Op verzoek is de peiling in het Engels vertaald (maar daarna helaas 

niet ingevuld).  
- Achtergrondgegevens respondent niet heel gedetailleerd: leeftijd/ m/v, kern is voldoende. 
- Budget in kader van coalitieakkoord beschikbaar gesteld. Financiën zijn afdoende. 
 

De wethouder: is heel enthousiast over wat er tot nu toe bereikt is en is neergezet. Hoopt dit te 
kunnen borgen en voortzetten.  
 
6. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 22:08 uur, met dank voor de inzet en aandacht. 

-.-.-.-.-.-.-.-.-.- 
 
AMH, 24-5-2023 
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